
 

Заједница електротехничких школа Србије 
Београдска 16, Ниш 

 018 / 588 – 707      018/ 588-708     www.zetss.edu.rs 

број текућег рачуна:    250-3030000315060-70 
код Eurobank EFG Štedionice- a.d. Beograd  

 
ЗАПИСНИК 

 
са 14. седнице ИЗВРШНОГ ОДБОРА 

ЗАЈЕДНИЦЕ ЕЛЕКТРОТЕХНИЧКИХ ШКОЛА СРБИЈЕ 
одржане у Београду 16.12.2021. године 

 
 
Председник Заједнице , Ђурађ Бањац је пожелео добродошлицу присутнима на 14. седници Извршног 

одбора у  Аранђеловцу. Поздравио уважене госте, Радована Живковића МПНТР , Мају Тодоровић ЗУОВ, и 
Грегора Мохорчича, вођу пројекта државне матуре, директора Железничко техничке школе Златка 
Радосављевића, домаћина састанка и остале присутне чланове Извршног одбора Заједнице ЕТШ Србије. Златко 
Радосављевић,  домаћин састанка, поздравио је све присутне, представио школу и пожелео свима гостопримство 
у школи и Београду. 

Председних Заједнице ЕТШ Србије је представио присутним члановима директора ЕТШ „Михајло Пупин“ из 
Новог Сада, Ермидина Елезовића и помоћницу директора Милицу Милосавић Карабу. 

Након провере бројног стања, утврђено је да кворум за доношење одлука постоји ( присутно 27 чланова 
ИО), те је предложен и усвојен следећи дневни ред: 

 
ДНЕВНИ РЕД 

 
1. Усвајање Записника са претходнe седнице , 
2. Актуелности у средњем стручном образовању  
3. Пилотирање матуре ( пробе завршних и матурских испита) известилац Грегор Мохорчич, вођа 

пројектног тима 
4. План уписа за школску 2022/2023 
5. Извештај чланова радних група за припрему задатака за матурски испит 
6. Предлог термина за полагање теста матурски испит у јуну 2022. године 
7. Текућа питања,  

 
 

Тачка 1. 
 

 Једногласно је усвојен Записник са 13. Седнице новог сазива Извршног одбора, одржане у Аранђеловцу 
13.10.2021. године, од стране Извршног одбора Заједнице ЕТШ Србије. 

 
Тачка 2.  
  

     Председник Заједнице Ђурађ Бањац је у оквиру актуелности средњег стручног образовања дао реч 
присутним представницима МПНТР и ЗУОВа : 

 Радован Живковић МПНТР, обавестио је присутне о допису министарства за упис и планирање уписа, о 
новим могућностима у плану уписа у дуалу и да ће бити још неких нових профила у дуалу. ИО је 
обавештен и о томе да је ЕПС ушао у дуални систем у Нишу. Похваљено је учешће школа нае Таједнице 
у Еразмус + пројекту. Разматра се Правилник о практичној настави и професионалној пракси и промена 
процента обављања праксе ван дуала у привредним субјектима. Обавештени су о радионици у 
организацији ОАЕДа, организованој у циљу разматрања праксе и доношења консензуса свих Заједница 
по овом питању. Правна служба Министарства разматра реверификацију и верификацију, и када је она 
потребна. Све образовне профиле који су у систему, школе могу планирати за упис.  

 Маја Тодоровић ЗУОВ, је рекла да у подручју рада електротехника сви образовни профили могу у да 
обављају птактичну наставу и у компанијама и у школским радионицама. Обавестила је присутне о 
нацртима Закона о основама образовања и васпитања и Закону о средњем образобању и да се они 
налазе на сајту Народне скупштине, и да ће ускоро бити на усвајању. Информисала је присутне о 
састанку са Министартвом везаном за верификацију и реверификацију. Школа верифијује само нови 
образовни профил. Ако је дошло до неких измена у образовном профилу, Завод ће дати тумачење да ли 
је потребна реверификација и када се она ради. Обавестила је присутне да је дошло до промене 
стандарда квалификација за два образовна профила: електротехничар мултимедије, зваће се Техничар 
мултимедије и Електротехничар телекомуникација, зваће се Техничар телекомуникационих 
технологија.За ова два профила биће нови НППи од септембра 2022. године. Информисала је о развоју 
квалификације електротехничар електронике и успешној радионици у организацији компаније ДМВ, и 

http://www.zetss.edu.rs/


секторског већа за ИКТЕАЕ. Секторско веће за ИКТЕАЕ ће ускоро разматрати стандарде квалификација 
образовних профила Електротехничар енергетике, Техничар мехатронике, Администратор рачунарских 
мрежа, Електротехничар рачунара и Електротехничар информационих технологија. Матуски испит за 
проверу теориско стручних знања за све профиле са стандардима квалификација у јануарском року ће 
бити 25. јануара. У изради су приручници за извођење матурских испита за Електротехничара енергетике, 
Електротехничара информационих технологија и Електротехничара рачунара. Информисала је о 
препоруци секторског већа за Индустријски развој за стављање ван снаге образовног профила 
Електротехничар обновљивих извора енергије на четвртом нивоу. Разлог је преклапање компетенција на 
четвртом и петом нивоу. Са специјалистом. Правилник о врсти и степену стручне спреме ће ускоро бити 
објављен. 

 Председник заједнице је прочитао допис Марјана Иванова, председника актива региона Нови Сад, у вези 
захтева да Заједница оформи радну групу која ће припремити иницијативу и елеборат за иновирање 
стандарда квалификација за образовни профил Електротехничар обновљивих извора енергије на 
четвртом нивоу. Извршни одбор Заједнице је једногласно подржао захтев и доставиће иницијативи за 
иновирање стандарда Министарству, Заводу и Агенцији за квалификације. Извршни одбор је овластио 
председништво за формирање радне групе и спровођење наведених активности. 

 Соколовић Небојша је информисао присутне о активностима школа Заједнице у пројекту Дијалог о 
запошљавању младих, иницијатива и дуално образовање. Школе подносе захтеве за верификацију 
проширене делатности и програме ЈПОА. Обавештени су присутни о информативном састанку 
представника Заједнице са ГИЗом о будућим активностима а у вези Зелене агенде европске уније. 

 Сеничић Мирољуб, потпредседник Заједнице, информисао је присутне о ЈИСПу и о активностима 
Заједнице на решавању проблема.`  
 
Тачка 3. 
 
Грегор Мохорчич, вођа пројекта државне матуре, информисао је присутне о актуелностима у пројекту, о 

обавештавању школа и о томе да ће се пилотирање матуре обавити почетком априла у школама у Србији 
 
Тачка 4. 
 
О плану уписа, школе су добиле информације у оквиру тачке 2. Председник ЗЕТШ Бањац Ђурађ, је 

закључио да су сви активни образовни профили расположиви за план уписа и препоручио школама образовни 
профил Електротехничар обновљивих извора енергије. 

 
Тачка 5. 

  
   У оквиру ове тачке није било известилаца, након извештаја Маје Тодоровић о активностима на припреми 
матуре. 

 
Тачка 6. 
 
Предложени датуми за одржавање испита стручно териских знања за образовне профиле у подручју 

рада електротехника, биће достављени ЗУОВу од стране наше Заједнице. 
 

Тачка 7. 
 
 У оквиру текућих питања Председник ЗЕТШ Бањац Ђурађ, је обавести присутне да је Заједница 

медицинских школа допила позив из Министарства да достави предлог за члана НПСа. Наша Заједница није 
добила такав позив, а ако добије ИО Заједнице ће бити обавештен. Информисао је присутне о састанку Савеза 
Заједница средњих школа и представника МПНТР у органзацији ОАЕДа у Руми и о садржају радионице.О 
предлогу Заједнице машински школа о организацији заједничке седнице Скупштина наше и њихове Заједнице. 

Обавестио је присутне о могућностима сарадње школа Заједнице са компанијом Нордеус. О предлогу за 
сарадњом универзитета Сингидунум са школама Заједнице. 

Соколовић Небојша је информисао присутне о радионици за развој квалификације Електротехничар 
електронике у Нишу. Десет јаких компанија је узело учешће у развоју ове квалификације. Такође је информисао 
присутне о активностима секторског већа за ИКТЕАЕ. 

Директор ЕТШ „Мија Станимировић“ из Ниша је информисао присутне да ће се у ЕТШ „Мији 
Станимировић“ одржати радионица за припрему и разматрање стандарда за Електротехничара за електронику 
на возилима. Тражи се домаћин радионице за образовни профил Аутоелектричар. 

Представник ВИШЕРа је позвао нашу Заједнице да поднесемо заједно иницијатативу Министарству 
саобраћај и Агенцији за безбедност саобраћаја за промену Правилника, који би дао могућност образовном 
профилу ЕТЕВ да ради као техничко лице у сервисима за технички преглед. 

   
 

 



 
ПРЕДСЕДНИК ЗАЈЕДНИЦЕ    

                
Проф Ђурађ Бањац   


